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Nr 32.
Ankom till riksdagens kansli den 10 februari 1939 kl. 1 e. m.

Utlåtande i anledning av i statsverkspropositionen gjorda 
framställningar om anslag under försvarsdeparte
mentet till kapitalinvesteringar i vissa fonder.

(l:a avd.)

Statens allmänna fastighetsfond.
l:o) Nybyggnad för marinens myndigheter. I proposition (nr 1) angående 

statsverkets tillstånd och behov för budgetåret 1939/40 har Kungl. Majit 
(punkt 1, sid. 1 och 2 av det vid propositionen såsom bilaga 2 fogade stats
rådsprotokollet över försvarsärenden) föreslagit riksdagen att till nybyggnad 
för marinens myndigheter såsom kapitalinvestering i statens allmänna fastig
hetsfond för budgetåret 1939/40 anvisa ett reservationsanslag av 1,800,000 
kronor.

Genom proposition nr 315 till 1938 års riksdag framlades förslag angående, 
bland annat, uppförande av en nybyggnad för marinens myndigheter i Stock
holm. Byggnaden ifråga, till vilken förslag uppgjorts av byggnadsstyrelsen, 
beräknades komma att draga en kostnad av sammanlagt 4,450,000 kronor. Den 
angavs i propositionen böra vara färdigställd före den 1 april 1941, då det 
nu löpande hyreskontraktet för marinförvaltningens lokaler utgår. På därom 
av Kungl. Majit i berörda proposition gjord framställning anvisade riksdagen 
för ändamålet ett belopp av 1,000,000 kronor.

I skrivelse den 23 augusti 1938 har byggnadsstyrelsen, med förmälan att 
arbetet med upprättande av huvudritningar m. m. till ifrågavarande bygg
nadsföretag påginge, hemställt, att ett belopp av 1,800,000 kronor måtte för 
nästa budgetår anvisas för ändamålet. Departementschefen har tillstyrkt den 
gjorda framställningen.

Då för innevarande budgetår för nämnda byggnadsföretag anvisats ett be
lopp av 1,000,000 kronor, kommer sålunda att av hela den beräknade kost- 
nadssumman, 4,450,000 kronor, till anvisande under budgetåret 1940/41 återstå
1,650,000 kronor.

Utskottet, som icke funnit anledning till erinran mot Kungl. Majits för
slag, hemställer,

att riksdagen må till nybyggnad för marinens myndigheter så
som kapitalinvestering i statens allmänna fastighetsfond för 
budgetåret 1939/40 anvisa ett reservationsanslag av 1,800,000 
kronor.
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Utskottet.

2:o) Nybyggnad för flygvapnets myndigheter. Kungl. Majit har föreslagit 
riksdagen (punkt 2, sid. 2 och 3) att till nybyggnad för flygvapnets myndig
heter såsom kapitalinvestering i statens allmänna fastighetsfond för budget
året 1939/40 anvisa ett reservationsanslag av 2,500,000 kronor.

I förenämnda proposition nr 315 till 1938 års riksdag framlades jämväl 
förslag om uppförande av en nybyggnad för flygvapnets myndigheter i Stock
holm i enlighet med ett av byggnadsstyrelsen uppgjort förslag, kostnadsbe
räknat till 3,500,000 kronor. På därom av Kungl. Majit i berörda proposition 
gjord framställning anvisade riksdagen för ändamålet ett belopp av 500,000 
kronor.

I skrivelse den 23 augusti 1938 har byggnadsstyrelsen, med förmälan att 
arbetet med upprättande av huvudritningar m. m. till ifrågavarande bygg
nadsföretag påginge, hemställt, att ett belopp av 2,500,000 kronor måtte för 
nästa budgetår anvisas för ändamålet. Departementschefen har tillstyrkt den 
gjorda framställningen.

Då för innevarande budgetår för nämnda byggnadsföretag anvisats ett be
lopp av 500,000 kronor, kommer av hela det beräknade kostnadsbeloppet,
3,500,000 kronor, att återstå för anvisande under budgetåret 1940/41 ett belopp 
av 500,000 kronor.

Utskottet, som icke funnit anledning till erinran mot Kungl. Maj:ts för
slag, hemställer,

att riksdagen må till nybyggnad för flygvapnets myndigheter 
såsom kapitalinvestering i statens allmänna fastighetsfond för 
budgetåret 1939/40 anvisa ett reservationsanslag av 2,500,000 
kronor.

3:o) Nybyggnad för de militära högskolorna. Beträffande Kungl. Maj:ts för
slag om anslag till ifrågavarande ändamål (punkt 3) kommer utskottet att 
framdeles under riksdagen avgiva utlåtande; vilket härmed

anmäles.

Fonden för förlag till statsverket.

4:o) Vissa engångskostnader för försvarsväsendets byggnader. Beträffande Kungl. 
Maj:ts förslag örn anslag till ifrågavarande ändamål (punkt 4) kommer ut
skottet att framdeles under riksdagen avgiva utlåtande; vilket härmed

anmäles.

5:o) Nybyggnader för Göta flygflottilj. Kungl. Maj:t har föreslagit riksdagen 
(punkt 5, sid. 32—34) att för nybyggnader för Göta flygflottilj såsom kapital
investering i fonden för förlag till statsverket för budgetåret 1939/40 anvisa 
ett reservationsanslag av 5,500,000 kronor.
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Departementschefen har erinrat därom, att kostnaderna för flygvapnets 
andra medeltunga bombflottiljs — Göta flygflottiljs — blivande förläggning 
å Såtenäs beräknades i proposition nr 314 till 1938 års riksdag till samman
lagt 7,100,000 kronor, av vilket belopp nämnda riksdag anvisade 1,000,000 
kronor till markinköp m. m. för förläggningen i fråga.

Med skrivelse den 31 augusti 1938 har flygförvaltningen hemställt örn 
medel för fortsatt byggande av det beslutade etablissementet för Göta flyg
flottilj. Med hänsyn till att flygflottiljen skulle i huvudsak uppsättas till 
den 1 juli 1940 borde de 6,100,000 kronor, som återstode av det beräknade 
kostnadsbeloppet för hela förläggningen, fördelas med 5,500,000 kronor på 
budgetåret 1939/40 och 600,000 kronor på budgetåret 1940/41. I enlighet här
med har flygförvaltningen för nästa budgetår hemställt örn anvisande av
5.500.000 kronor av det återstående kostnadsbeloppet.

Departementschefen har tillstyrkt den av flygförvaltningen gjorda fram
ställningen.

Utskottet, som tillstyrker Kungl. Maj:ts förslag, hemställer,
att riksdagen må för nybyggnader för Göta flygflottilj såsom 

kapitalinvestering i fonden för förlag till statsverket för budget
året 1939/40 anvisa ett reservationsanslag av 5,500,000 kronor.

6:o) Förvärv av vissa markområden för utvidgning av Järvafältet. Kungl. Majit 
har föreslagit riksdagen (punkt 6, sid. 34—40) att till förvärv av vissa mark
områden för utvidgning av Järvafältet såsom kapitalinvestering i fonden för 
förlag till statsverket för budgetåret 1939/40 anvisa ett reservationsanslag av
1.550.000 kronor.

Efter att hava erinrat örn vissa av arméförvaltningen verkställda utred
ningar rörande utvidgning av Järvafältet har departementschefen meddelat, 
att förslag framlagts av arméförvaltningens fortifikationsstyrelse örn förvärv 
av vissa områden dels norr och dels öster örn Järvafältet.

Yad först beträffar det föreslagna förvärvet av mark för utvidgning av 
Järvafältet norrut, innebärande inköp för kronans räkning av ett i fortifika- 
tionsstyrelsens utredning närmare angivet område örn 379.24 hektar, har 
departementschefen ansett det till fullo klarlagt, att en dylik utvidgning vore 
av stor betydelse för ökande av möjligheten att i framtiden på ett rätt sätt 
utnyttja Järvafältets stora fördelar som övningsfält, detta särskilt med hän
syn till de numera ökade skottvidderna vid artilleriskjutning. Departements
chefen har därför ansett sig böra tillstyrka, att åtgärder vidtagas för det 
nämnda områdets förvärvande. Det anslagsbelopp, som erfordrades för mark
förvärvet ifråga, har av fortifikationsstyrelsen uppskattats till 500,000 kronor, 
mot vilket belopp departementschefen intet haft att erinra.

Yad därefter beträffar det ifrågasatta förvärvet av mark för utvidgning av 
Järvafältet österut, innebärande inköp av det s. k. Tegelhagsområdet med 
undantag av den sydligaste delen av området, nämligen fastigheten Rådan,

Utskottet.
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Utskottet.

har departementschefen funnit obestridligt, att områdets förvärvande vore 
av den största betydelse för ökande av Järvafältets användbarhet. Departe
mentschefen har framhållit, att ifrågavarande område vore den enda plats 
i Järvafältets närhet, som stöde till buds för att ernå en tillfredsställande 
förläggning för Livregementet till häst vid dess utflyttning från Stockholm. 
Det för nu ifrågavarande markförvärv erforderliga anslagsbeloppet har av 
fortifikationsstyrelsen angivits till 1,050,000 kronor, mot vilket belopp depar
tementschefen intet haft att erinra.

Det sammanlagda belopp, som bör anvisas för möjliggörande av de före
slagna utvidgningarna av Järvafältet såväl norrut som österut, uppgår så
lunda till 1,550,000 kronor. I enlighet med vad i propositionen nr 180 till 
1938 års riksdag förutsatts har beloppet i fråga synts departementschefen 
böra i likhet med övriga kostnader för garnisonsutflyttningen till Järvafältet 
förskottsvis anvisas å kapitalbudgeten under fonden för förlag till statsverket.

Utskottet har icke funnit anledning till erinran mot att medel anvisas för 
möjliggörande av de föreslagna utvidgningarna av Järvafältet liksom ej heller 
mot den begärda medelsanvisningen.

Utskottet hemställer alltså,
att riksdagen må till förvärv av vissa markområden för ut

vidgning av Järvafältet såsom kapitalinvestering i fonden för 
förlag till statsverket för budgetåret 1939/40 anvisa ett reserva
tionsanslag av 1,550,000 kronor.

7:o) Förberedande åtgärder för Stockholms garnisons utflyttande till Järvafältet.
Kungl. Majit har föreslagit riksdagen (punkt 7, sid. 40—46) att till förbe
redande åtgärder för Stockholms garnisons utflyttande till Järvafältet såsom 
kapitalinvestering i fonden för förlag till statsverket för budgetåret 1939/40 
anvisa ett reservationsanslag av 450,000 kronor.

Departementschefen har erinrat därom, att Kungl. Majit i proposition 
nr 180 till 1938 års riksdag framlade förslag örn anslag av 1,800,000 kronor 
till påbörjande av vissa till Stockholms garnison hörande truppförbands och 
anstalters utflyttande till Järvafältet. Enligt propositionen skulle Svea liv
garde förläggas till trakten av Sörentorp, Svea artilleriregemente till trakten 
av Rissne, Stockholms tygstation till trakten söder örn Rissne i närheten av 
Solvalla hållplats samt arméns intendenturförråd till trakten av Bagartorp.

I fråga örn Livregementet till häst hade detta av fortifikationsstyrelsen 
föreslagits skola förläggas till ett område norr örn Svea livgardes föreslagna 
förläggning, benämnt Tegelhagsområdet. Med hänsyn emellertid till vissa 
olägenheter ur luftskydds- och mobiliseringssynpunkt ansåg departements
chefen, att frågan örn Livregementets till häst förläggning borde tills vidare 
anstå i avvaktan på en undersökning av möjligheterna för detta förbands för
läggande till annat område. Propositionen i fråga bifölls av riksdagen.

Departementschefen har nu meddelat, att fortifikationsstyrelsen inkommit



Statsutskottets utlåtande Nr 32. 5

med förnyad utredning om Livregementets till häst blivande förläggnings- 
plats, av vilken utredning framgår, att fortifikationsstyrelsen liksom de i 
ärendet hörda myndigheterna funnit Tegelhagsområdet vara det enda område 
utanför Järvafältet på rimligt avstånd från Stockholm, som kunde ifråga
komma som förläggning för nämnda regemente.

Departementschefen har för egen del framhållit, att han efter övervägande 
av alla de omständigheter som borde inverka på frågans lösning kommit till 
den uppfattningen, att regementets förläggande till Tegelhagsområdet inne- 
bure de största fördelarna. Departementschefen har sålunda funnit sig böra 
förorda den nämnda förläggningsplatsen; förutsättningen härför vore emel
lertid naturligen, att riksdagen bifölle ett av Kungl. Maj :t framlagt förslag 
örn medel för inköp av, bland annat, vissa delar av Tegelhagsområdet.

Då ett beslut örn Livregementets till häst förläggningsplats medför, att 
motsvarande förberedande åtgärder (markundersökningar, ritningar, led
ningar, materialvägar m. m.), som redan beslutats med avseende å de övriga 
förbandens förläggningar, böra vidtagas även ifråga om Livregementet till 
häst, har departementschefen tillstyrkt fortifikationsstyrelsens förslag att för 
ändamålet måtte anvisas ett belopp av 450,000 kronor.

Med erinran att utskottet under närmast föregående punkt tillstyrkt Kungl. 
Maj:ts förslag örn förvärvande för kronans räkning av vissa delar av Tegel
hagsområdet, får utskottet, som icke haft något att invända,mot vad Kungl. 
Maj:t under nu förevarande punkt föreslagit, hemställa,

att riksdagen må till förberedande åtgärder för Stochholms 
garnisons utflyttande till Järvafältet såsom kapitalinvestering i 
fonden för förlag till statsverket för budgetåret 1939/40 anvisa 
ett reservationsanslag av 450,000 kronor.

8:o) Ordnande av signalregementets förläggning å Lilla Frösunda. Kungl. Maj:t 
har föreslagit riksdagen (punkt 8, sid. 46 och 47) att till ordnande av signal
regementets förläggning å Lilla Frösunda såsom kapitalinvestering i fonden 
för förlag till statsverket för budgetåret 1939/40 anvisa ett reservationsanslag 
av 2,412,000 kronor.

I proposition nr 180 till 1938 års riksdag angående vissa till Stockholms 
garnison hörande truppförbands och anstalters utflyttande till Järvafältet be
handlades jämväl frågan örn ett definitivt ordnande av signalregementets för
läggning å Lilla Frösunda. De sammanlagda kostnaderna för förläggningens 
slutliga ordnande beräknades — utöver ett belopp örn 205,000 kronor, som 
genom tidigare beslut ställts till förfogande för ändamålet —» till 5,412,000 
kronor, varav för budgetåret 1938/39 begärdes ett belopp av 3,000,000 kronor.

Kungl. Maj:ts ifrågavarande proposition bifölls av riksdagen.
I skrivelse den 31 oktober 1938 har nu fortifikationsstyrelsen hemställt, 

att återstoden av de enligt de nämnda kostnadsberäkningarna för signal
regementets förläggning å Lilla Frösunda erforderliga anslagsmedlen eller

Utskottet.
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Utskottet.

2.412.000 kronor måtte anvisas för nästkommande budgetår, vilken framställ
ning tillstyrkts av departementschefen.

Utskottet, som icke •funnit anledning till erinran mot Kungl. Maj :ts förslag, 
hemställer,

att riksdagen må till ordnande av signalregementets förlägg
ning å Lilla Frösunda såsom kapitalinvestering i fonden för 
förlag till statsverket för budgetåret 1939/40 anvisa ett reserva
tionsanslag av 2,412,000 kronor.

9:o) Ordnande av Svea artilleriregementes och Stockholms tygstations förlägg
ningar å Järvafältet. Nybyggnad för ammunitionsfabriken. Beträffande Kungl. 
Maj:ts framställningar örn anslag till ifrågavarande ändamål (punkterna 9 
och 10) kommer utskottet att framdeles under riksdagen avgiva utlåtanden; 
vilket härmed

anmäles.

10:o) Vissa markförvärv. Kungl. Majit har föreslagit riksdagen (punkt 11, 
sid. 50—73) att till vissa markförvärv såsom kapitalinvestering i fonden för 
förlag till statsverket för budgetåret 1939/40 anvisa ett reservationsanslag av 
876,200 kronor.

Departementschefen har under förevarande punkt till behandling upptagit 
vissa av arméförvaltningen och flygförvaltningen gjorda framställningar, i vad 
dessa framställningar avse rena markförvärv. I det följande lämnas en redo
görelse för de markinköp, som av departementschefen ansetts böra äga rum 
under nästa budgetår.

ARMÉN.

Utvidning ar Bodens skjutfiilt. I statsverkspropositionen till 1937 års riksdag 
framlade Kungl. Majit förslag angående anvisande av medel för utvidgning 
av Bodens skjutfält. Kostnaderna för markförvärvet i dess helhet — inklusive 
utredningskostnader — beräknades därvid icke komma att överstiga 400,000 
kronor. Av nämnda belopp anvisades i enlighet med Kungl. Majits förslag
175.000 kronor av 1937 års riksdag och 50,000 kronor av 1938 års riksdag.

Arméförvaltningen har nu i sin skrivelse den 8 september 1938 gjort fram
ställning om anvisande av ytterligare medel, 175,000 kronor, för utvidgning 
av Bodens skjutfält, vilket förslag av departementschefen tillstyrkts.

Utvidgning av Rinkaby skjutfnlt. I statsverkspropositionen till 1938 års riks
dag framlade Kungl. Majit förslag angående anvisande av medel till inköp av 
mark för utvidgning av Rinkaby skjutfält. Den mark, som i första hand vore 
erforderlig för att tilläggas skjutfältet utgjordes av tre områden, vilka å en 
handlingarna i ärendet bifogad karta betecknats med I, II och III. Utvidg
ningen ansågs tills vidare böra inskränkas till att avse endast området I.



Kostnaderna för sistnämnda markförvärv med visst undantag beräknades till
80.000 kronor, vilket belopp av riksdagen anvisades.

I planen för utvidgningen av Rinkaby skjutfält inginge förvärv av jämväl 
de områden, som å nämnda karta betecknats med II och III.

Departementschefen har nu meddelat, att chefen för Wendes artillerirege
mente ifrågasatt vissa jämkningar i det tidigare av de militära myndigheterna 
framlagda programmet för skjutfältsutvidgningen i syfte att viss norr örn 
fältet belägen mark, som icke ingår i det tidigare med II betecknade området, 
nu måtte förvärvas i stället för en del av sistnämnda område. Arméförvalt
ningen har beräknat kostnaden för förvärvande av det ifrågasatta området till
250.000 kronor. Yad sålunda föreslagits har av departementschefen tillstyrkts.

Inköp av skjutplats för luftvärnsartilleriet vid Karlsborg:. I anledning av en av 
arméförvaltningen gjord framställning örn inköp av skjutplats för luftvärns
artilleriet vid Karlsborg har departementschefen framhållit, att sedan vissa 
tidigare av Karlsborgs luftvärnsregemente disponerade markområden vid 
Karlsborg numera överlåtits till flygvapnet för förläggning av Västgöta flyg
flottilj, det syntes för tillgodoseende av övningsmöjligheterna vid luftvärns- 
regementet bliva ofrånkomligt att anordna en ny skjutplats för regementet i 
närheten av Karlsborg. Av verkställd utredning i ärendet framginge, att 
lämplig mark för detta ändamål kunde erhållas genom förvärvande av lägen
heten Toranäs i Mölltorps socken, Skaraborgs län. Departementschefen har 
funnit sig böra biträda förslaget örn lägenhetens förvärvande av kronan. Emot 
de för ändamålet beräknade kostnaderna, 11,200 kronor, har departements
chefen intet haft att erinra.

Förvarv av vissa markområden i Östersund. Enligt ett i november 1927 dag- 
tecknat, sedermera av riksdagen godkänt avtal mellan kronan och Östersunds 
stad, förband sig staden, bland annat, att till kronan för en tid av 10 år, räknat 
från och med den 1 juli 1928, utarrendera dels ett markområde örn 31,677 
kvadratmeter, varå Norrlands ingenjörkårs förrådsbyggnader voro belägna, 
dels ock ett område örn cirka 250 kvadratmeter, som tagits i anspråk för fram
dragande av ett stickspår å linjen Östersund—Åskott. Vidare förklarade sig 
staden villig att till kronan försälja omförmälda markområden för ett pris 
av en krona 50 öre för kvadratmeter, eller för tillhopa omkring 47,890 kronor, 
därest framställning därom gjordes före den 1 januari 1938. Avtalet i fråga 
har sedermera förlängts till den 1 juli 1939.

Med anledning av en av arméförvaltningen gjord framställning har departe
mentschefen tillstyrkt, att för kronans räkning inköpes erforderlig mark för 
den mobiliseringscentral, som enligt 1936 års försvarsbeslut skall upprättas 
i Östersund. Av en i ärendet verkställd utredning framginge, att för denna 
mobiliseringscentral erfordrades de staden tillhöriga, av kronan för när
varande arrenderade områden, vilka disponerades såsom tomtplats för ingen
jörförrådsbyggnaderna därstädes ävensom för en stickspårsanläggning till 
dessa byggnader. Dessa områden omfattade omkring 32,000 kvadratmeter. Då
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Östersunds stad i omförmälda avtal utfäst sig att till kronan överlåta ifråga
varande markområden efter ett pris av en krona 50 öre för kvadratmeter skulle 
med tillämpning av detta å-pris för kvadratmeter medelsbehovet för mark
inköpet uppgå till i runt tal 48,000 kronor.

Inköp av fältskjutningsterräng för Hälsinge regemente. Departementschefen har 
meddelat, att verkställd utredning givit vid handen, att allvarliga olägenheter 
äro förbundna med användandet av den av Hälsinge regemente för närvarande 
disponerade fältskjutningsterrängen för därmed avsett ändamål. Departe
mentschefen har därför funnit sig böra tillstyrka, att åtgärder nu vidtagas för 
förvärv av erforderlig mark för ändamålet. Ersättningen för ifrågavarande 
mark har beräknats till 80,000 kronor, vilket belopp departementschefen till
styrkt. Hänsyn har därvid tagits till att visst utbyte skulle ske av Valbo 
kyrkoherdeboställe tillhörig i fältskjutningsterrängen belägen skog mot skog 
tillhörig Valbo kronodomän.

Utvidgning av Hallands regementes skjutbaneområde. I skrivelse den 8 september 
1938 har arméförvaltningen anmält behov av utvidgning av Hallands rege
mentes skjutbaneområde å Nyårsåsen vid Halmstad. Med anledning härav 
har departementschefen framhållit, att den föreslagna utvidgningen förr eller 
senare vore ofrånkomlig. Då genom bifall till arméförvaltningens framställ
ning goda förutsättningar skulle skapas för bedrivande av fältmässiga övningar 
vid regementet, har departementschefen funnit sig böra tillstyrka, att det för 
markförvärvet i fråga beräknade beloppet, 150,000 kronor, måtte anvisas.

FLYGVAPNET.

Förvärv av flygfältet vid Kvidinge. Departementschefen har framhållit, att flyg
förvaltningen för närvarande arrenderar ett markområde inom Kvidinge 
socken, Kristianstads län, såsom reservflygfält för flygkrigsskolans räkning. 
Den årliga arrendesumman för markområdet, som omfattar omkring 25 hektar, 
utgör 1,200 kronor. Då det ur försvarssynpunkt visat sig föreligga behov av 
ökat antal permanenta flygfält i Skåne, och Kvidingefältet, som genom flyg
förvaltningens försorg iordningställts till flygfält, torde få anses erforderligt 
för bedrivande av flygutbildningen på ändamålsenligt sätt, har detsamma 
synts departementschefen böra, såsom av myndigheterna föreslagits, för
värvas för kronans räkning. Ett ytterligare skäl härför syntes vara att ifråga
varande flygfält tid efter annan behövde förbättras. Då slutligen den begärda 
köpeskillingen, 30,000 kronor, finge anses fördelaktig för kronan, har depaoi 
mentschefen tillstyrkt, att markförvärvet kommer till stånd.

Utvidgning av Rinkaby flygfält. I sin skrivelse rörande flygvapnets medels
behov för budgetåret 1939/40 har flygförvaltningen gjort framställning örn 
anvisande av 77,000 kronor till utvidgning av Rinkaby flygfält. Med hänsyn 
till angelägenheten att kunna använda fältet även för tunga bombförband har 
departementschefen funnit den föreslagna utvidgningen påkallad.
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Markförvärv för utvidgning' av Bodens flygfiilt. Departementschefen har med 

anledning av en av flygförvaltningen gjord framställning framhållit önskvärd
heten av att landflygfältet i Boden, som under vissa tider av året i och för start 
och landning måste anlitas av det i Boden stationerade sjuktransportplanet, i 
säkerhetssyfte undergår en viss utvidgning. Det härför erforderliga mark
området jämte byggnader har av flygförvaltningen ansetts kunna förvärvas 
för en kostnad av 80,000 kronor, vilket belopp departementschefen funnit böra 
upptagas under förevarande anslag.

De markförvärv, som av departementschefen under denna punkt förordats, 
finner sig utskottet böra tillstyrka.

Utskottet, som i annat sammanhang upptager till behandling frågan om 
avskrivning i anledning av dessa kapitalinvesteringar, hemställer,

att riksdagen må till vissa markförvärv såsom kapitalinveste
ring i fonden för förlag till statsverket för budgetåret 1939/40 
anvisa ett reservationsanslag av 876,200 kronor.

Stockholm den 10 februari 1939.

På statsutskottets vägnar:

ANDERS RÅSTOCK.

Vid förestående ärendes slutbehandling inom utskottet hava närvarit:
från första kammaren: herrar Gränebo, Nilsson i Malmö, Svensson i Kom

persmåla, Nilsson i Landeryd, Bergström, Ström i Lidköping, Andrén, Lindström, 
Larsson i Varberg, Bäcklund, von Heland och Bergman; samt

från a n d r a kammaren: herrar Råstock, Magnusson i Skövde, Törnkvist.
Svensson i Grönvik, Eriksson i Stockholm, Persson i Falla, Andersson i Prästbol, 
Ward, Isacsson, Weijne, Åqvist och Hansson i Rubbestad.

Reservation
vid punkterna G:o och 7:o) (Stockholms garnisons utflyttande till Järva- 

fältet) av herr von Heland.

Utskottet.
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